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Úvod 

Dění v roce 2022 v celé Evropě poznamenal válečný konflikt, první od 

skončení druhé světové války. Rusko napadlo bezprecedentním 

způsobem Ukrajinu a vyspělé státy Evropy i celého světa uvalily sankce 

na platební styk i např. dovoz surovin z Ruska. To poznamenalo 

světovou ekonomiku a ovlivnilo život na celém kontinentě, Herink 

nevyjímaje.  

Co všechno se v tomto turbulentním roce odehrálo zjistíte z dalšího 

zápisu obecní kroniky. 

 

Jana Šteffelová  
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2022 
  

Celosvětová epidemie onemocnění COVID-19 v roce 2022 pomalu 

odeznívá, téměř ihned ji ale střídá další tragédie. 

Počátkem února ale panuje ještě relativní klid. 4. února byly v čínském 

Pekingu slavnostně zahájeny XXIV. zimní olympijské hry 2022. Peking se stal 

prvním dějištěm, který hostil letní i zimní olympijské hry (v čínské metropoli 

proběhla již Letní olympiáda 2008). Na pekingské hry kvalifikovalo své 

sportovce 91 národních olympijských výborů. XXIV. zimní olympijské hry 

zahrnovaly 15 sportů, v jejichž rámci se soutěžilo o 109 medailových sad, 

Česko se v celkovém hodnocení umístilo na 21. místě díky snowboardistce 

Ester Ledecké (Zlatá medaile) a rychlobruslařce Martině Sáblíkové (získala 

bronz). 

Pořadí Země Zlato Stříbro Bronz Celkem 

1. Norsko 16 8 13 37 

2. Německo 12 10 5 27 

3. Čína 9 4 2 15 

21. Česko 1 0 1 2 

 

Spolkové shromáždění 13. února zvolilo Franka-Waltera Steinmeiera jako 

prezidenta i do jeho druhého funkčního období. Podle očekávání byl 

Steinmeier potvrzen už v prvním kole, když dostal 1045 ze 1437 odevzdaných 

hlasů. Všeobecný respekt si německý prezident do značné míry vysloužil 

vytrvalou snahou o dialog a zasypávání pomyslných příkopů v politice i celé 

společnosti. 

Dne 24. února před pátou hodinou ranní začala ruská invaze na Ukrajinu.  

V Evropě těžko představitelná událost se stala drsnou skutečností. Již od 

října roku 2021 média upozorňovala na sílící napětí mezi Ruskem a 

Ukrajinou. Rovněž poukazovala na fakt, že ruská strana shromažďuje vojáky 

na ukrajinských hranicích - na začátku prosince 2021 Rusko shromáždilo 175 

tisíc vojáků, údajně z důvodů vojenského cvičení, ale začínají se objevovat 

spekulace, že chystá se napadnout Ukrajinu. Ruská strana tehdy jakoukoliv 

invazi odmítala. Ještě v lednu a únoru tvrdila, že se jedná pouze o 

dezinformaci a provokaci Západu. 

Dne 21. února ruský prezident Vladimír Putin zveřejnil projev, ve kterém 

oznámil uznání nezávislosti Doněcké lidové republiky a Luhanské lidové 

republiky, které se nacházejí na hranci s Ruskem, a současně zpochybnil 

„skutečnou státnost“ Ukrajiny. Následující den Rada federace schválila 
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použití vojenské síly v zahraničí, načež ruské jednotky vstoupily na obě 

donbaská území. 

V brzkých ranních hodinách 24. února Putin zveřejnil prohlášení, ve kterém 

oznámil „speciální vojenskou operaci“ s cílem „demilitarizace a denacifikace 

Ukrajiny“. Rusko zdůvodňovalo svou speciální operaci tím, že musí ochránit 

Ukrajinu před rozšiřováním NATO. Rovněž uvedlo, že chce ochránit 

ruskojazyčné obyvatele na východní Ukrajině. Podle Ruska totiž čelili šikaně 

a genocidě. Putin také ve svém projevu označil Ukrajince za nacisty. 

Na invazi téměř ihned reagovaly státy z celého světa. Ukrajinský prezident 

Volodymyr Zelenskyj kvůli vpádu Ruska vyhlásil válečný stav a 25. února pak 

všeobecnou mobilizaci. 

Ruskou invazi odsoudila většina zemí na světě. Rezoluce Valného 

shromáždění OSN vyzvala Moskvu k okamžitému ukončení bojů a stažení 

svých vojáků z území Ukrajiny. 

Invaze vedla k protiválečným protestům v řadě států světa, posílení 

cenzury v ruských mediích, uvalení rozsáhlých mezinárodních sankcí proti 

Rusku či omezení účasti Ruska na řadě sportovních a dalších mezinárodních 

akcích. 

Kvůli invazi Ruska opouští Ukrajinu miliony válečných uprchlíků. K 22. 

listopadu evidoval Úřad vysokého komisaře OSN pro uprchlíky 4,8 milionu 

lidí, kteří našli dočasnou ochranu v některé ze zemí EU. K 1. prosinci pak v 

Česku dočasnou ochranu mělo podle ministerstva vnitra přes 464 uprchlíků z 

Ukrajiny. 

Pro mnohé nepředstavitelná válka v Evropě zastínila většinu ostatních 

událostí, ale některé za připomenutí stojí. 

Maďarský parlament zvolil 10. března novou prezidentku Maďarska, 

Katalin Novákovou, místo současného prezidenta Jánose Ádera. Dostala 137 

hlasů, opoziční kandidát ekonom a právník Péter Róna (79) získal 51 hlasů. 

Nováková je vzděláním ekonomka a právnička, v minulosti zastávala funkci 

ministryně pro rodinu ve vládě premiéra Viktora Orbána. 

Na konci března skončila po šesti měsících Světová výstava EXPO 2020 

v Dubaji, která byla kvůli pandemii koronaviru odložena o rok. Česká republika 

se na ní prezentovala desítkami exponátů v oblasti moderních technologií, 

výsledků vědy a výzkumu či designu, ale též řadou odborných konferencí a 

kulturních akcí. Český pavilon obdržel za svůj autonomní systém S.A.W.E.R., 

který dokáže na získat vody kondenzací ze vzduchu, ocenění UAE Innovates 

Award za nejlepší inovaci.  
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Také ve Francii se volilo - Emmanuel Macron zvítězil 24, dubna v 

prezidentských volbách. Konečné výsledky francouzských prezidentských 

voleb potvrdily jasné vítězství liberála Emmanuela Macrona, které již dříve 

uznala i jeho soupeřka Marine Le Penová. Po sečtení všech odevzdaných 

platných hlasů jich bývalý ministr hospodářství Macron získal 66,06 procent. 

Krajně pravicovou političku podpořilo 33,94 procent voličů. 

Ve Velké Británii a Společenství národů 2. června začaly oslavy 

Platinového výročí kralování Alžběty II. Slavnostním vojenským průvodem 

začaly v centru Londýna oslavy 70. výročí vlády britské královny Alžběty II. 

Akce se v londýnské vládní čtvrti Whitehall před očima tisíců diváků účastnilo 

na 1400 vojáků, 400 hudebníků a 240 koní. Samotná panovnice se kvůli 

zdravotním obtížím zúčastnila jen části čtyřdenního programu. 

Teleskop Jamese Weba, který byl vypuštěn do vesmíru v prosinci 2021, 

pořídil své první snímky. 11. července je slavnostně zveřejnil americký 

prezident Joe Biden. Teleskop vesmírné agentury NASA pořídil fotografie 

nejstarší galaxie, kterou lidstvo spatřilo. Její stáří se odhaduje na 13,5 miliardy 

let.  

Ve čtvrtek, 8. září zemřela Alžběta II., nejdéle panující královna Spojeného 

království a 14 dalších zemí Commonwealthu, bylo jí 96 let. Jejím nástupcem 

se stal Karel III.  Alžběta II. své zemi vládla neuvěřitelných 70 let a byla nejdéle 

žijícím a nejdéle vládnoucím britským panovníkem v dějinách. Zažila 15 

premiérů a ve Vatikánu se během její vlády vystřídalo sedm papežů. Státní 

pohřeb proběhl 19. září ve Westminsterském opatství. 

Ruský prezident Vladimir Putin vyhlásil 21. září, po nedávných ruských 

porážkách ve válce na Ukrajině, částečnou mobilizaci. V ruských městech 

vypukly protesty, zadrženo bylo přes 1000 lidí. Podle Putinových vlastních 

slov „podpořil návrh ministerstva obrany na provedení částečné mobilizace v 

zemi kvůli ochraně vlasti, její suverenity a územní celistvosti“. Putin spoléhal 

na agitaci a nábor dobrovolníků, ruské jednotky na frontě ale trpěly nízkým 

stavem. Dalších 300 tisíc lidí by se tak mělo zapojit do bojů na Ukrajině. 

Na konci září byl poškozen plynovod Nord Stream sérií explozí poblíž 
dánského ostrova Bornholm v Baltském moři. Pro část Evropy to znamená 
zastavení dodávek plynu. Plynovod Nord Stream, kterým se přepravuje 
zemní plyn z Ruska do Německa zřejmě poškodily výbuchy, které se svou 
silou rovnaly explozi několika stovek kilogramů trhavin. Stojí to v dopise 
zaslaném Dánskem a Švédskem Radě bezpečnosti OSN.  

Letošní rok byl již třetí, který poznamenala epidemie covid-19. Na rozdíl 

od předchozího do něj česká společnost vstupovala bez větších omezení. 

Důvodem bylo to, že postupně začal klesat počet nově nakažených i 

hospitalizovaných ve vážném stavu. Covidem onemocnělo asi 2 miliony lidí 

(v roce 2020 to bylo 734 000, v roce 2021 pak 1.785.000). Nová varianta 
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omikron se snadněji přenáší, zato ale nemá ve většině případů tak závažný 

průběh, jako předchozí mutace tohoto viru. 

Papež František 13. května jmenoval dosavadního olomouckého 

arcibiskupa Jana Graubnera arcibiskupem pražským. Grauben dosud 

zastával funkci olomouckého arcibiskupa a předsedy České biskupské 

konference. Nahradí kardinála Dominika Duku, který již před několika lety 

dosáhl věku 75 let, při němž obvykle církevní hodnostáři odcházejí ze svých 

funkcí.  

Policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu (NCOZ) 

zasahovali v polovině června na několika místech v Praze, mezi jinými i v 

kanceláři tehdejšího náměstka pražského primátora Petra Hlubučka (STAN), 

který je mezi obviněnými. V kauze Dozimetr policisté tvrdí, že organizovaná 

skupina systematicky obsadila klíčové pozice v pražském dopravním podniku 

(DPP) tak, aby dosazení spřátelení manažeři mohli ovlivňovat různá výběrová 

řízení s cílem získat od vítězných firem úplatky. 

V sobotu 23. července vypukl požár Národního parku České Švýcarsko. 
V Česku panovaly v té době vysoké teploty a oheň se šířil neuvěřitelnou 
rychlostí, zasáhl více než 1 600 ha plochy národního parku. Hasiči museli 
evakuovat turisty, včetně obyvatel obcí Mezná či Vysoká Lípa. Požár byl tak 
velký, že jeho kouř se šířil až na Vysočinu, Liberecko či do německých 
Drážďan. Zápach spáleného dřeva byl cítit i v Herinku. 26. července byla 
mimo jiné i obci Herink byla doručena zpráva od hejtmanky středočeského 
kraje Mgr. Peckové, ve kterém podala informace k zaznamenanému kouři v 
našem kraji v souvislosti s požárem v Hřensku. 

Chemická laboratoř zaznamenala podlimitní množství škodlivin 
v ovzduší, ale občanům doporučuje omezení pohybu venku, omezení větrání. 
Žádá také, aby lidé zvážili, zda volat tísňovou linku, pokud nejsou viditelné 
další příznaky hoření např. plameny. 

Šlo o nejrozsáhlejší lesní požár v novodobé historii Česka a Saska. Požár 

byl na českém území uhašen v pátek 12. srpna 2022 a na německé straně o 

týden později v pátek 19. srpna 2022. 

Společným zasedáním české vlády a Evropské komise na zámku v 

Litomyšli bylo 1. července zahájeno české předsednictví Rady Evropské unie. 

Česká republika tak po šesti měsících nahradila Francii. Pro Českou 

republiku to je již druhé předsednictví, prvně byla předsednickou zemí v první 

polovině roku  

V rámci českého předsednictví se v Praze 6. října 2022 konal historicky 

první summit Evropského politického společenství, tedy platformy, která 

zahrnuje všechny evropské země kromě Ruska a Běloruska. Summit se konal 

na Pražském hradě, účastnilo se ho 44 státních delegací. 1. července – pátek 

V srpnu provedli speleologové průzkum Hranické propasti. Měření 

ukázala, že se jedná o nejhlubší zatopenou jeskyni na světě, dosahuje 

významné 
události v ČR 
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hloubky nejméně 450 metrů. Letos se do propasti vydal robot, který se dostal 

do hloubky 450 metrů pod hladinou a pak musel být zastaven z důvodu 

technických omezení. Dosavadní naměřená hloubka propasti byla z roku 

2016 a činila 404 metrů. Kromě nové naměřené mety získali odborníci z 

dnešního ponoru i cenné údaje promítnuté do 3D mapy.  

Městský soud v Praze 26. srpna konstatoval úpadek banky Sberbank CZ 

a prohlásil konkurs na její majetek. Banka Sberbank CZ se kvůli ruské invazi 

na Ukrajinu ocitla ve velkých problémech. Klientům nefungovaly platební 

karty ani bankovnictví, pobočky zůstaly zavřené. Městský soud v Praze 

zahájil insolvenční řízení se Sberbank CZ koncem července. Žádost o 

insolvenci na sebe podala sama banka. Ke konci června měla desítky tisíc 

věřitelů, vůči nimž evidovala závazky za 61,762 miliardy korun. Banka je v 

platební neschopnosti a podle červnových údajů měla závazky, které jsou 

více než 30 dnů po lhůtě splatnosti, za 42,3 miliardy korun. 

Na Václavském náměstí v Praze proběhla 3. září první z větších 

demonstrací, žádající demisi vlády Petra Fialy. Na tříhodinové demonstraci 

proti vládě se v sobotu na Václavském náměstí v Praze sešlo zhruba 70 tisíc 

lidí. Protest s názvem Česká republika na 1. místě byl společnou akcí 

organizací, politických stran a občanů, kteří nesouhlasí se současnou 

politikou České republiky. Za cíl demonstrace označili organizátoři nutnost 

změny, hlavně v řešení otázek cen energií, zejména elektrické energie a 

plynu, které způsobí destrukci našeho hospodářství už letos na podzim. Další 

demonstrace se uskutečnila 28. září na Staroměstském nám. a v Brně 12. 

října. Tam se akce zúčastnilo několik set lidí, na petici za odvolání vlády 

sebrali 30 tis. podpisů. Následovala demonstrace na pražském Václavském 

náměstí 28. října.  Podle odhadů policie se zúčastnily nižší desítky tisíc lidí. 

Organizátorem byl mimo jiné i Ladislav Vrábel, který podle informací v 

médiích čelí řadě exekucí. 

Ve dnech 23. a 24. září se konaly volby do zastupitelstev obcí a první kolo 

senátních voleb. V Herinku se letos do senátu nevolilo. Výsledky voleb do 

obecního zastupitelstva jsou uvedené v kapitole Obecní záležitosti. 

Výsledky senátních voleb dopadly pro jednotlivé strany a uskupení takto: 
Celková úspěšnost stran (celý Senát, 81 křesel) 

Strana 2020 2022 +/- 

ODS 

Občanská demokratická strana 
13 13 0 

STAN 

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 
13 11 -2 

KDU+ODS+TOP 09 

Koalice KDU-ČSL, ODS, TOP 09 
0 10 +10 

KDU-ČSL 

KDU-ČSL 
10 7 -3 

ANO 

ANO 2011 
5 4 -1 

NK 4 4 0 
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Nezávislý kandidát 

SEN 21 

SEN 21 
3 4 +1 

ODS+STAN+TOP 09 

Koalice ODS, STAN, TOP 09 
3 3 0 

Piráti 

Česká pirátská strana 
2 2 0 

STAN+SLK 

Koalice STAN, SLK 
3 2 -1 

 

Kvůli vzrůstajícímu počtu ilegálních migrantů začala na konci září česká 

policie střežit česko-slovenskou hranici. Do kontrol na státní hranici mezi 

Českem a Slovenskem se zapojili také vojáci. Celkem armáda vyčlenila 320 

vojáků. O dočasném obnovení kontrol rozhodla vláda kvůli rostoucí migraci 

hlavně syrských uprchlíků, kteří přicházejí do EU především z Turecka. 

Celková doba dočasného znovuzavedení kontrol na národní úrovni nesmí 

podle pravidel EU překročit dva měsíce. Kontroly trvaly do 28. října. Vojáci 

působili zejména v Jihomoravském, Zlínském i Moravskoslezském kraji.  

Kvůli pokračující válce Ruska s Ukrajinou docházelo v průběhu roku 

k výpadkům dodávek ropy a zemního plynu z Ruska do Evropy. Elektřina i 

teplo skokově zdražily a situace se pro řadu domácností i firem stala 

neúnosnou. Vláda se také proto rozhodla zastropovat ceny energií. 

Zastropované ceny přinesou odběratelům jistotu i finanční úlevu v podobě 

šesti korun za kWh elektřiny a tří korun za kWh za plyn. Vládní nařízení 

vstoupilo v platnost začátkem října. 

Ve čtvrtek 6. října proběhlo v Praze, v rámci aktuálně probíhajícího 

českého předsednictví v Radě EU, setkání vrcholných evropských politiků – 

historicky první summit Evropského politického společenství. S ideou 

Evropského politického společenství přišel francouzský prezident Emanuel 

Macron. Jelikož však bylo jasné, že za francouzského předsednictví se 

nestihne svolat, na řadě bylo předsednictví české, a to situace využilo – po 

celé Evropě Praha rozeslala na čtyři desítky pozvánek a až na dánskou 

premiérku přijel každý pozvaný. Smyslem nového formátu summitu je spojit 

evropské lídry a zavést tradici, v rámci které se budou i nadále setkávat a 

vést debaty nad palčivými evropskými problémy. Celá debata hlav států 

proběhla za zavřenými dveřmi a neformálně, žádné konkrétní výstupy tak ze 

summitu nevzešly. 

Do nadcházejících voleb prezidenta České republiky se do 8.listopadu, 

kdy končila lhůta pro odevzdání registrací, přihlásilo celkem 21 uchazečů. 

Reálnou šanci kandidovat má více než deset z nich. Ministerstvo vnitra 

schválilo pouze devět osobností, které splnily podmínky. Před pěti lety 

ministerstvo k volbám připustilo také devět kandidátů ze dvou desítek, kteří 

se přihlásili. 
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O prezidentské křeslo se v lednu 2023 budou ucházet: 

Andrej Babiš 

Jaroslav Bašta 

Pavel Fischer 

Marek Hilšer 

Danuše Nerudová 

Petr Pavel 

Karel Diviš 

Josef Středula 

Tomáš Zima 

Volba prezidenta České republiky je naplánována na 13. a 14. ledna 2023 

a její případné druhé kolo na 27. a 28. ledna. Současnému prezidentu Miloši 

Zemanovi skončí druhé funkční období 8. března 2023. 

Starobylá tradice, spojená se stavbou vorů a jejich plavením po řekách, 

je od 1. prosince zapsaná na seznamu nehmotného kulturního dědictví 

lidstva UNESCO. Nominaci schválil příslušný mezivládní výbor na svém 

zasedání v Maroku. Nadnárodní nominaci vorařství pod názvem Timber 

rafting společně připravilo šest evropských států, kromě Česka ještě 

Lotyšsko, Německo, Rakousko, Španělsko a Polsko. Jde nejenom o 

řemeslné postupy při stavbě voru, ale i o znalosti spojené s jeho navigací a 

o specifickou kulturu s touto tradicí spojenou, osobité zvyky a vorařskou 

slovesnost. 

 

 

 

 

 

Jaro v Herinku bylo suché – část nově vysazených stromků uschla. 

Teploty se držely nízko do konce dubna, pak ale od poloviny května 

následovala vlna letních teplot, která vyvrcholila v polovině června - 18.-

19.6. bylo naměřeno více než 36 stupňů. 

25. června ráno v den oslav 600 výročí spadlo v Herinku podle místních 

měření 77 mm srážek na m2 v noci a kolem 13 hodiny dalších 27 mm. 

Čerpala se voda z nádrží před hasičárnou na návsi, naplnila se retenčka. 

Podle oficiálních údajů spadlo tento den v Herinku 72 mm srážek. 
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Příval vody zachytila retenční nádrž Ve Višňovce, 25. 6. 2022 

29. června následovaly opět silné deště, v Herinku spadlo 32 mm srážek, 
ale nasycená půda už nedokázala toto množství pojmout, a tak Botič na 
nedaleké Kocandě dosáhl 3. stupně povodňové aktivity (stav ohrožení) a 
krátce se i vylil z břehů. Dostal až na úroveň 50leté vody. 3. stupeň 
povodňové aktivity platil na Botiči i v Průhonicích. 

Deštivé září vystřídal suchý a slunný říjen – krásné babí léto doprovázely 
ještě v polovině měsíce teploty kolem 20°C. 

Zimní teploty se dostaly pod mrazu pouze koncem listopadu, tehdy se 

několik dní držel i sněhový poprašek. Nejvíce ale mrzlo od 10. do 20. prosince, 

kdy nejnižší teplota spadla pod – 11 ºC, Vánoce ale byly opět na blátě. 

 

Počet obyvatel Herinku v roce 2022 opět vzrostl, i když přírůstek už není 

tak dramatický, jako v předchozích letech – přibylo 65 obyvatel a celkový 

počet trvale hlášených občanů Herinku je tedy 1041. 

  2018 2019 2020 2021 2022 

Počet obyvatel celkem 
740 861 952 981 1 046 

v tom muži 376 431 466 487 510 

podle 
pohlaví 

ženy 
364 430 486 494 536 

v tom 0-14 196 231 266 278 294 

ve věku (let) 15-64 
508 586 636 653 694 
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  65 a více 
36 44 50 50 58 

Průměrný věk 33,1 33,1 32,7 32,6 32,8 

 Zdroj: ČSÚ 

 
 

 

Ve dnech 23. a 24 září 2022 proběhly volby do obecních zastupitelstev. Do 

voleb pracovalo zastupitelstvo ve stejném složení, jako v předchozích letech: 

Zeman Karel – starosta obce 
Masopust Miroslav – místostarosta obce 
Szűcs Attila 
Brhel Tomáš 
Havlíček Martin 
Šteffelová Jana 
Zachař Zdeněk 
Richter Martin 
Schwarzmayerová Jitka 
 

Do voleb se zapojila dvě sdružení – SNK Jdeme dál a STAN A OBČANÉ 
HERINKU. Voleb se zúčastnilo 347 voličů z celkového počtu 581, což 
znamená volební účast 59,72 %. 

Sdružení nezávislých kandidátů Jdeme dál získalo 65,7 %, STAN a 
občané Herinku získali 34,3 %. 

Zvolení členové zastupitelstva 

  Kandidát Navrhující Politická Hlasy 

Kandidátní listina 

poř. 

příjmení, jméno, tituly věk 

strana příslušnost 

abs. v % 

číslo     

SNK Jdeme dál 1 Zeman Karel Ing. 41 NK BEZPP 230 11,64 

SNK Jdeme dál 2 
Masopust Miroslav 
Ing. 

39 NK BEZPP 214 10,83 

SNK Jdeme dál 3 Havlíček Martin Ing. 58 NK BEZPP 215 10,88 

SNK Jdeme dál 4 Brhel Tomáš Mgr. 57 NK BEZPP 218 11,03 

SNK Jdeme dál 5 Zachař Zdeněk 49 NK BEZPP 223 11,29 

SNK Jdeme dál 6 Horák Jiří 47 NK BEZPP 224 11,34 

STAN A OBČANÉ 
HERINKU 

7 Stružka Jan Ing. 41 NK BEZPP 128 12,41 

STAN A OBČANÉ 
HERINKU 

1 Prokš Jiří Ing. 36 STAN BEZPP 120 11,63 

STAN A OBČANÉ 
HERINKU 

2 Janoušek Michal 48 NK BEZPP 111 10,76 

 

Ustavující zasedání nového zastupitelstva obce se konalo 18. října a od 
této doby pracuje zastupitelstvo v novém složení. 

 

 

 

 

 

 
obecní 
záležitosti  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



12 
 

Zasedání zastupitelstva obce 

Zasedání zastupitelstva 1/22 ze dne 15. 2. 

Na prvním zasedání zastupitelstva obce, které se konalo 15. února, 

starosta předložil návrh smlouvy o zajištění dopravní obslužnosti – Středo-

český kraj zavedl nový systém financování veřejné dopravy, který má zajistit 

spravedlivé spolufinancování krajem a jednotlivými obcemi. Změna má být 

platná od 1. 1. 2022. Díky nastavení nových dopravních standardů ušetří 

obec cca 300 000,- Kč na výdajích za dopravní obslužnost.  Zároveň vede 

obec jednání s poskytovatelem o změně trasy linky 328 tak, aby obsluhovala 

i obec Herink.  

Zastupitelé dále schválili návrh smlouvy na koupi pozemků p. č. 614, 

213/22 a 213/23 o celkové rozloze cca 16.000 m2, za celkovou cenu cca 

1.800.000 Kč. 

Zastupitelstvo se dále zabývalo situací ohledně výstavby základní školy. 

Aktuálně se uvažuje o založení dobrovolného svazku obcí Herink, 

Modletice, Popovičky za účelem vybudování svazkové základní školy, 

probíhají přípravy stanov svazku. 

 

Zasedání zastupitelstva 2/22 ze dne 24.3. 

Na březnovém zasedání zastupitelstva obce se možnosti základního 

vzdělávání opět intenzivně řešily. Zastupitelé schválili návrh dohody mezi 

obcemi Herink a Modletice o zajištění povinné školní docházky v jiné obci. 

Tato dohoda umožní umístění žáků z obce Herink do nově vznikající 

základní školy v obci Modletice. Poplatek za jednoho žáka činní 10 500,- 

Kč/rok. Dohoda řeší umísťování žáků do doby předpokládaného dokončení 

projektu výstavby svazkové základní školy.  

Dále zastupitelstvo projednává výměnu veřejného osvětlení za úsporná 

LED svítidla. V případě realizace projektu dojde dle výpočtů k úspoře na 

elektrické energie ve výši 79 %. Náklady na výměnu jsou odhadovány na 

cca 3,3 mil. Kč, z toho státní dotace by pokryla 1,8 mil. Kč (dle 

vypracovaného posudku energetické úspory je možné získat dotaci na 

rekonstrukci veřejného osvětlení ve výši 2 585 100,- Kč.). Zároveň obec 

uspoří asi 160.000,- Kč ročně za elektřinu. 

V obci probíhají sbírky na pomoc Ukrajině - starosta informoval, že v rámci 

své pravomoci poskytl dar ve výši 20 000,- Kč prostřednictvím humanitární 

organizace Člověk v tísni z.s. Další sbírky probíhají z iniciativy jednotlivých 

občanů i Středočeského kraje.  
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Zastupitelé řešili také havarijní stav čistírny odpadních vod, která si vyžádá 

náklady v odhadované výši 2 600 000,- Kč bez DPH.  

 

Zasedání zastupitelstva 3/22 ze dne 10.5. 

Na květnovém zasedání zastupitelstvo obce schválilo zakládací smlouvu o 

dobrovolném svazku obcí Svazková škola Modletice. 

Starosta informoval, že dle vypracovaného posudku energetické úspory je 

možné získat dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení ve výši 2 585 100,- 

Kč. Předpokládaná cena realizace činí 3 296 469,55 Kč. 

Dále zastupitelstvo projednávalo organizaci blížících se oslav 600 let 

Herinku. Starosta informoval o zajištěném hudebním programu, během 

kterého vystoupí známe hudební skupiny - cena za toto zajištění činí 270 

000,- Kč vč. DPH. Dále na akci vystoupí děti z mateřské školy a bude 

zajištěn další doprovodný program. 

Starosta předložil zastupitelům cenovou nabídku na renovaci křížku a 

zvoničky v ulici Radějovická. Celková cena za restaurátorské práce činí 228 

000,- Kč. Tuto investici zastupitelstvo neschválilo. 

 

Zasedání zastupitelstva 4/22 ze dne 2.6. 

V dubnu zastupitelstvo rozhodlo o pořízení dalšího multifunkčního traktoru 
pro zlepšení údržby a péče o zeleň v obci. 

Byla schválena roční účetní závěrka obce za rok 2021. 
Dotace na rekonstrukci veřejného osvětlení byla schválena dle předložené 

žádosti. 
 

Zasedání zastupitelstva 5/22 ze dne 9.8. 

V srpnu zastupitelé schválili bezúplatný převod obecních pozemků, které 

vedou pod chodníky v ulici Radějovická, do vlastnictví Středočeského kraje. 

Celkové výměra činí asi 14.000 m2. 

Zároveň zastupitelstvo obce schválilo příspěvek mateřské škole na 

pořízení dvou interaktivních tabulí ve výši 300 000,- Kč.  

Zasedání zastupitelstva 6/22 ze dne 18.10. 

Říjnové zasedání zastupitelstva bylo zároveň ustavujícím zasedáním nově 

zvolených zastupitelů. Volby proběhly ve dnech 23. a 24. září. 

Nové zastupitelstvo bude v následujícím období pracovat v tomto složení: 
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Karel Zeman – starosta 

Miroslav Masopust – místostarosta 

Jan Stružka – předseda finančního výboru 

Jiří Prokš – předseda kontrolního výboru 

Zdeněk Zachař – předseda výboru pro kulturu a vzhled obce 

Michal Janoušek – člen finančního výboru 

Tomáš Brhel – člen finančního výboru 

Martin Havlíček – člen kontrolního výboru 

Jiří Horák – člen kontrolního výboru 

 

Dále byli zvoleni členové výboru pro kulturu a vzhled obce z řad 

„nezastupitelů“ – Jana Šteffelová a Martin Suchánek. 

 

Zasedání zastupitelstva 7/22 ze dne 15.11. 

Zastupitelstvo v listopadu projednalo zvýšení cen vodného a stočného, 

které navrhuje provozovatel soustavy, společnost 1.SčV. Cena vodného se 

má zvýšit z 37,95 na 42,91 Kč (o 13 %) a stočné stoupne z 52,71 na 68,40 

Kč (téměř o 30 %). Provozovatel zdůvodňuje zvýšení ceny negativními 

hospodářskými a geopolitickými faktory, které aktuálně ovlivňují ekonomické 

prostředí České republiky, především se jedná o bezprecedentní nárůst cen 

energií a pohonných hmot, chemikálií, veškerého materiálu a služeb.  

Aby obec podpořila komunitní život, rozhodli zastupitelé pronajímat 

zasedací místnosti v budově obecního úřadu za účelem provozování 

volnočasových aktivit. Fixní sazba bude činit 200,- Kč/hod. 

Pro zvýšení dopravní bezpečnosti v obci navrhuje zastupitelstvo označení 

míst pro přecházení v obci alespoň vodorovným dopravním značením v 

ulicích Hlavní a Radějovická, toto je ale nutné projednat s dotčenými orgány. 

Dále se projednávala situace, spojená s koupí pozemku, kterou 

zastupitelstvo schválilo na únorovém zasedání. Ke složení kupní ceny 

využila obec účet advokátní úschova, ale advokát měl svůj účet vedený u 

Sberbank, která následně zkrachovala. Vklad byl vyplacen prostřednictvím 

Garančního systém finančního trhu. Ten však následně vyzval obec k 

vrácení vyplacené částky. Případ bude dále řešit právní zástupce obce.  

 

Zasedání zastupitelstva 8/22 ze dne 13.12. 

Na prosincovém zasedání se řešilo další zdražování. Tentokrát se jednalo 

o navýšení cen za svoz odpadu v souhrnu o cca 18 %. Projednávala se i 

možnost výběru jiného dodavatele, protože současná smlouva byla 
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uzavřena před 15 lety. To si ale vyžádá delší dobu, a proto byl navrhovaný 

dodatek zastupitelstvem schválen.  

V návaznosti na toto rozhodnutí přistupuje obec ke zvýšení ceny za odvoz 

komunálního odpadu pro občany. Výše poplatku za 1 litr odpadu se zvýší z 

0,45 Kč na 0,60 Kč (tj. o 25 %). Starosta informoval, že nárůst tohoto 

poplatku reflektuje zdražení služeb spojených s likvidací odpadu společností 

FCC Česká republika, s.r.o. 

Zastupitelstvo obce schválilo střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 

2023 – 2025. 

Dále starosta předložil návrh rozpočtu pro rok 2023. Rozpočet je sestaven 

jako přebytkový. V případě, že se zastupitelstvo rozhodne realizovat i 

projekty, se kterými rozpočet nepočítá, je možné je do rozpočtu zahrnout 

prostřednictvím rozpočtových opatření.  

Obec byla vyzvána garančním systémem finančního trhu k vrácení údajně 

neoprávněně vyplacené náhrady pohledávky z vkladu. Jedná se prostředky 

vložené do advokátní úschovy při koupi pozemku. Na základě konzultace s 

právníkem vedení obce nepovažuje vyplacení náhrady za neoprávněné. 

Vzhledem k tomu, že se jedná o právnicky dosud neřešenou záležitost, 

navrhl starosta zastupování obce advokátní kanceláří.  

Dále pokračují jednání o vybudování pumptrackové dráhy na okraji obce. 

Smlouva má umožnit odstoupení obce od smlouvy v případě, že by na akci 

nebyla přidělena dotace. O vyhlášení výběrového řízení bude hlasováno na 

příštím jednání ZO.  

 

Závěrečný účet za r. 2021 (v Kč) 

 Schválený rozpočet Skutečnost 2021 

Příjmy 20 637 000,00 72 406 938,30 

Výdaje 20 033 500,00 25 098 785,68 

Výsledek      603 500,00 47 308 149,62 

 

Přijaté dotace v r. 2021 činily celkem 17.628.892,- Kč 
Obec je získala zejména na tyto akce: 
Výstavba mateřské školy                 15.661.957,- Kč 
Výstavba garáže pro údržbu obce        952.000,- Kč 
Zpracování územního plánu                 408.072,50 Kč 
 
Zbytek částky tvoří dotace na výkon státní správy apod. 
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V listopadu byl zveřejněn Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 

2023-25 

název  2023 2024 2025 

Daňové příjmy  18 000 000,00 Kč  22 000 000,00 Kč  23 000 000,00 Kč  

Nedaňové příjmy  3 000 000,00 Kč  2 400 000,00 Kč  3 000 000,00 Kč  

Dotace   3 000 000,00 Kč  0,00 Kč  

Příjmy celkem  21 000 000,00 Kč  27 400 000,00 Kč  26 000 000,00 Kč  

 

název  2023 2024 2025 

Běžné výdaje  13 500 000,00 Kč  12 000 000,00 Kč  13 000 000,00 Kč  

Investiční výdaje  5 000 000,00 Kč  10 000 000,00 Kč  30 000 000,00 Kč  

Výdaje celkem  18 500 000,00 Kč  22 000 000,00 Kč  43 000 000,00 Kč  

 

Celková bilance:  2 500 000,00 Kč  5 400 000,00 Kč  -17 000 000,00 Kč  

 

Současně s výhledem schválilo zastupitelstvo obce i návrh rozpočtu na rok 

2023. Na následující rok je předpokládaný rozpočet takovýto: 

Rozpočtové příjmy:  24 743 000,00 Kč 

Rozpočtové výdaje: 22 332 000,00 Kč  

Výsledek:  2 411 000,00 Kč 

 

Firem v Herinku v r. 2022 přibylo celých 23, nárůst může souviset s růstem 

počtu obyvatel, kteří se po přestěhování do Herinku už postupně zabydlují. 

K 31.12.  Celkem 

v tom s počtem zaměstnanců 

neuve-
deno 

bez 
zaměstnanců 

1 - 
5 

6 - 
9 

10 
- 

19 

20 
- 

24 

25 
- 

49 

50 
- 

99 

100 
- 

199 

2022 206 33 150 13 3 3 1 1 1 1 

2021 183 24 138 15 3 1 . 1 . 1 

2020 176 23 134 14 2 1 . 1 . 1 

2019 151 24 107 16 2 . . 1 . 1 

2018 142 25 97 15 2 1 . 1 . 1 

Zdroj: ČSÚ 

 

 

Podíl nezaměstnaných zůstává v Herinku na velmi nízké úrovni: 

  

Uchazeči o zaměstnání Podíl nezaměstnaných osob 

v evidenci úřadu práce (%) 

celkem dosažitelní celkem muži ženy 

31.12.2022 11 11 1,69 1,53 1,84 

31.12.2021 13 12 1,89 0,63 2,42 

31.12.2020 20 19 3,24 2,46 3,97 

31.12.2019 7 6 1,18 0,8 1,55 
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31.12.2018 5 5 1,17 0,96 1,38 
Zdroj: ČSÚ 

 

 

Od září 2020 je v obci mateřská škola, o výstavbě základní školy se vedou 

intenzivní jednání (viz kapitola Zasedání ZO). 

Od svého založení v r. 2020 se žáčci mateřské školy pod vedením svých 

paní učitelek účastní aktivně života v obci. Jejich vystoupení nechybí na 

žádné obecní akci - v r. 2022 vystupovaly děti na oslavách obce, při 

rozsvěcení vánočního stromku, ve školce se konala také mikulášská nadílka. 

O tom, že si děti ve školce užijí spoustu zábavy se můžete přesvědčit na 

webových stránkách školky. 

Do školky zavítalo např. sférické kino, pořádal se masopustní karneval, v 

březnu pak proběhla keramická dílna a zábavná lekce první pomoci „Zachraň 

kamaráda“ a setkání s Policií ČR. Nechybí výlety po blízkém i vzdálenějším 

okolí – děti navštívily Toulcův dvůr, Zoopark Zelčín nebo jen tak vyrazily do 

lesa v nedalekém Tehově. Pravidelně se konají divadélka a společné focení 

dětí. 

Mateřská škola nabízí také několik zájmových kroužků – plavání, hra na 

flétnu, angličtina, keramika. Do školky dochází také logoped. 

Pro školní rok 2022/23 jsou stanoveny ceny školného na 1100,- Kč a 

stravného 1350,- Kč. 

 
Sférické kino 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

kultura, 
tělovýchova, 
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Velikonoce v Toulcově dvoře 

 
 

Kurz první pomoci                                                           Dopoledne s policií 

 
 
 
Výlet do lesa v Tehově 
 
 
 
 
 
 
                                                                                        Halloween 
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Vánoční představení – červená třída 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Spolky v obci 
 
Sbor dobrovolných hasičů  
 

má 21 členů. V roce 2022 pořádal například pálení čarodějnic a 
významně se podílel na pořádání oslav k 600 výročí obce. 

Zde je jejich přehled akcí a zásahů: 
(výjezdy jsou jednotky JSD, akce pak sboru SDH).  
  
10.1.2022 - výjezd - 03.50 - požár rozvodné skříně v RD v Herinku. 
7.5.2022 - akce Floriánek - výcvik hasičských výjezdových jednotek. 
25.6.2022 - výjezd - 07.23 - čerpání vody po deštích v obci + v hasičské 

zbrojnici 
25.6.2022 - výjezd - 13.20 - znovu čerpání vody v obci + v hasičské 

zbrojnice před oslavami Obce na návsi  
29.6.2022 - výjezd -  20.57 – opět čerpání vody v obci + v hasičské 

zbrojnice 
19.8.2022 - výjezd - 22.28 - čerpání vody z hasičské zbrojnice po dešti 
21.9.2022 - výjezd - 10.28 - požár přístřešku s nářadím a vozidlem RD v 

Herinku 
 26.3.2022 - kácení nebezpečných stromů v okolí rybníka  
 30.4.2022 - akce stavění májky + akce pálení čarodějnic (čarodějnici 

vytvořili děti v mateřské školce) 
 31.5.2022 - kácení májky  

  
Spolek SK Herink, z.s.  
má 24 členů, pracuje ve stejném složení jako v r. 2022. 
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 Spolek opět uspořádal několik akcí pro obyvatele Herinku. Byly to např. 
Velikonoční odpoledne pro děti a dospělé nebo nohejbalový turnaj – více o 
akcích si přečtěte v kapitole Veřejný a kulturní život v obci. 

 

 

 

V únoru i dalších měsících jsou obcí i občany pořádány a podporovány 
sbírky na pomoc Ruskem napadené Ukrajině. Obec přispěla finančním darem 
20 tis. Kč organizaci Člověk v tísni.  6. března probíhá sbírka potřebného 
materiálu – dek, oblečení, plenek a dalšího – v bývalém dětském klubu 
Škubánek. 

 
V dubnu pokračuje výsadba stromů v obci za přispění organizace Sázíme 

stromy. Vysazeno je více než 30 stromů v ulicích Nad rybníkem a U strouhy. 

S pomocí dobrovolníků z firem Solar Turbines a OKsystem se tak podařilo 

dokončit plánovanou výsadbu 70 stromů. Finančně se na výsadbě podíleli 

obyvatelé Herinku prostřednictvím adopce stromu a zbytek zafinancovala 

firma VIVUS. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

veřejný a 
kulturní život 
v obci  
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Na neděli 17. dubna připravil spolek SK Herink tradiční (před)velikonoční 
odpoledne. Pletly se pomlázky, barvila vajíčka a nechyběly ani velikonoční 
dobroty a drobné občerstvení. Všichni odcházeli na nadcházející Velikonoční 
pondělí náležitě připraveni. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Další tradiční akcí bylo pálení čarodějnic, které se pod taktovkou SDH 

Herink odehrálo 30. dubna. Po několika letech byla ve vsi opět vztyčena také 
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májka. Po setmění na připravené hranici naposledy vydechla figura 
čarodějnice, kterou připravily děti z naší mateřské školy. 

 

 
 

 
 

 

Zápis do MŠ pro školní rok 2022/2023 se konal v květnu. 
Přijato bylo 20 nových žáčků. 
Děti z Herinku se mohou hlásit také do MŠ Modletice 
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Další akcí, na kterou se každý rok sjíždí týmy z blízkého i vzdálenějšího 

okolí byl turnaj v nohejbale. V sobotu 14. května ho uspořádal spolek SK 

Herink. Tentokrát se odehrál v komornějším se zúčastnilo 6 motivovaných 

týmů. A bylo se na co dívat, pití, co hrdlo ráčí a jídla až až. Borci ze sebe 

vydali to nejlepší, počasí nám nadmíru přálo, a tak zaslouženě zvítězili ti 

nejlepší. První místo obhájil neporazitelný tým SK Herink A. 

 
Vítězné mužstvo, SK Herink A 

Následoval dětský den, který uspořádala obec trochu netradičně ve 

středu, ale datum souhlasí – 1.června. Letos se na putování Afrikou vydalo 

na 150 dětí a svůj sváteční den si náležitě užili. Každý dostal za absolvování 

trasy drobnou odměnu a na své si přišli i rodiče. 

Koncem června napětí v obci vrcholí, nervozita pořadatelů se stupňuje 

v očekávání slavného dne, kdy si připomeneme šestisté výročí od první 

písemné zmínky o obci Herink. Pódium pro věhlasné i méně známé kapely je 

připraveno, občerstvení nachystané, výstava o historii obce instalovaná a 

potom… Potom se protrhla nebesa a způsobila na návsi bleskovou povodeň. 

Místo toho, abychom si vychutnali oslavy, čerpají naši hasiči od 7 hodin ráno 

vodu ze spodní části návsi, hasičské zbrojnice i hřiště, které se během 

několika okamžiků proměnilo ve vodní plochu. 
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Když se zdá katastrofa zažehnána a po poledni jsou všichni připraveni na 

davy návštěvníků, spustí se déšť znovu, i když tentokrát s menší intenzitou. 

Znovu se čerpá voda a znovu se instalují exponáty výstavy – místní 

starousedlíci zapůjčili historické zemědělské náčiní, včelaři přichystali 

prezentaci o chovu včel, hasiči jsou nastoupení u zábavné prezentace 

hasičských disciplín, nechybí ani fotografie a historické mapy obce.  

Konečně je vše připraveno a velká sláva může ve 14 hodin začít. Pak už 

šlo konečně všechno jako na drátkách – kapely měly úspěch, ale nejvíce 

posluchačů měly se svým vystoupením děti z herinské mateřské školy. 

Zábava se protáhla do pozdních večerních hodin a nechyběl ani velký 

ohňostroj. 

Snad jen díky obzvláštní nepřízni počasí se akce zúčastnilo jen 250 až 

350 návštěvníků. 

 

Blesková povodeň na návsi 
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Vystoupení dětí z Mateřské školy Herink 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                               Výstava historické zemědělské techniky 

a včelařů  
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A pak jsou tu prázdniny a po prázdninách další tradiční akce – Vinobraní 

ve Stodole. 24. září se odehrál už sedmý ročník této oblíbené akce, kde opět 

nechyběl burčák, živá hudba a výborné jídlo. 

V říjnu se pak obec podílela na pochodu po okolí Špacír 2022. Ten 
pořádají společně obce Dobřejovice, Herink, Modletice a Popovičky také už 
sedmý rok. Trasu dlouhou 10 kilometrů absolvovalo asi 80 chodců ze všech 
čtyř pořádajících obcí a díky krásnému počasí a občerstvovacím zastávkám 
v každé obci všichni dorazili do cíle v Herinku v pořádku a v dobé náladě. 

 
Od konce září probíhá v obci výměna veřejného osvětlení – původní 

zářivky nahradí úsporná LED svítidla. 
 
Od 10.10.2022 do 4.12.2022 se opravuje komunikace II/101, která 

spojuje Jesenici s Říčany. Úsek kolem Modletic je uzavřen, což komplikuje 
dopravu v okolí Herinku. v obci Modletice z důvodu provádění stavebních 
prací. Během stavebních prací zde bude probíhat uzavírka částečná, ale i 
úplná. 

 
Oslavy Halloweenu probíhají o víkendu 28. až 30. října v restauraci 

Stodola Herink – kromě tematického menu můžou návštěvníci shlédnout 
horrorové filmy. 

 
4. listopadu se odehrává dlouho očekávaná událost v kostele v souse-

dních Popovičkách. Zdejší farnost, do které spadá i Herink, připravila 

slavnostní svěcení nového zvonu. Na zrestaurování původního zvonu a odlití 

dalšího nového zvonu byly pořádány sbírky a benefiční koncerty v posledních 

několika letech. Nezanedbatelnou měrou přispěli také členové farnosti 

z Herinku. Prostředky pro farnost dlouhá léta střádaly rodiny starousedlíků 

pod vedením paní Kleňhové, která se ale slavnostního vysvěcení nového 

zvonu už bohužel nedožila. 

 
 
 



27 
 

 
                                                     zvon Marie                   slavnostní výzdoba kostela sv. Bartoloměje  

K historickému zvonu, který nese jméno Jan se tak mohl přidat zvon nový, 

Marie. Původní zvon je podle restaurátorské zprávy z r. 1497. Marie má být 

kopií zvonu, který byl zrekvírován v době první světové války pro vojenské 

účely. Nese nápis Virgo Maria, ora pro nobis – Panno Marie, oroduj za nás. 

Váží 120 kg a pochází z dílny mistra Jana Votruby. 

Po slavnostní mši a poděkování všem, kteří se na sbírce a výrobě zvonu 

podíleli, následuje malé občerstvení a všeobecné radování. 

(V zápisu z farní kroniky kostela v Popovičkách z r. 1917 je zabavení 

původního zvonu popsán takto: 

„V březnu dostavila se vojenská Komise a rekvírovala pro válečné účele 

tyto zvony. 

V Popovičkách z farního Kostela odevzdán byl zvon ve váze 99 kg. Na 

zvonu tom byl s jedné strany relief Panny Marie s děťátkem a s druhé strany 

kříž s tělem Pána Ježíše. Nejširší průměr 56 cm. Ladění “ton e“. Měl 

následující nápis: “Ku chvále Boha, poctě Marie Panny a sv. Bartoloměje“, slit 

1663, přelit 1840; 1883 přelit od J.Diepoldta v Praze.“ 

Údaje z různých pramenů se tedy rozcházejí – další bádání snad přinese 

více informací). 

 

V neděli 4. prosince pořádá obec Herink Mikulášskou nadílku. Protože 

dětí ve vsi stále přibývá, proběhla tentokrát oslava v prostorách mateřské 

školy, a ještě musela být rozdělená na dvě části – pro děti z místní školky od 

16 hodin, pro ostatní od 17.30. 
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O posledním listopadovém víkendu už probíhají přípravy na Vánoce. 

V sobotu instaluje SK Herink slaměný betlém na návsi, v neděli se koná 

slavnostní rozsvěcení vánočního stromku tamtéž. Vystupují opět děti 

z mateřské školy a děti na oplátku potěší maskot Olaf? z animovaného filmu 

Zimní království. Při čaji a svařeném víně si pak i zbytek návštěvníků může 

zazpívat koledy a přivítat advent. 

Vánoční čas znamená mimo jiné obstarání dárků pro naše blízké. V době 

proticovidových opatření v uplynulých dvou letech posílil zejména prodej 

prostřednictvím internetu a úměrně tomu vzrostla také poptávka po 

zásilkových službách. Z-Box společnosti Zásilkovna, který byl v loňském roce 

instalován na návsi už potřebám obyvatel Herinku nestačí a proto se 21. 

listopadu otevírá další pobočka této společnosti v areálu firmy České ploty. 

Občané jí mohou využít nejen pro doručení, ale také pro odesílání zásilek. 

V prosinci Veterinární správa potvrdila výskyt ptačí chřipky v chovech 

v Hrusicích a v Chomutovicích u Dobřejovic. Jedná se virové onemocnění 

ptáků, které se jen výjimečně může přenést na některé druhy savců, 

výjimečně i na člověka. U ptactva se ale vyznačuje vysokou úmrtností, a proto 

představuje velkou hrozbu např. pro chovy drůbeže. Aby se zabránilo šíření 

nemoci, musí být veškerá chovaná drůbež zavřená tak, aby se zabránilo 

jejímu kontaktu s volně žijícím ptactvem. Veterinární správa proto vymezila 

ochranné pásmo, kde platí další zvláštní opatření a které se týká i obce 

Herink. 

 Odebírání vzorků u chovatele v Herinku 

 
A těsně před Vánoci dostali obyvatelé Herinku do svých schránek první 

číslo nového dvouměsíčníku Novinky z Herinku. Budou si tu moci pravidelně 
přečíst, co se v obci stalo i co se v nejbližší době plánuje. Plnou verzi Novinek 
si můžete prohlédnout v Příloze 2. 
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Seznam příloh: 

Příloha č. 1   Prezentace knihy Co je to Herink? 
Příloha č. 2   Novinky z Herinku, prosinec 2022 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Přehled použitých zkratek: 

ČSÚ           Český statistický úřad 

ČR           Česká republika 

EU  Evropská unie  

MŠ  mateřská škola  

SDH  Sbor dobrovolných hasičů  

ZO  zastupitelstvo obce  

ZŠ  základní škola  

 
 

 
 


